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Z PRAC RADY 
MIEJSKIEJ

URZĄD MIASTA W REDZIE
ul. Gdańska 33, 84-240 Reda

Biuro Obsługi Interesanta: 58 678-80-00

Sekretariat Burmistrza Miasta:
Tel/Fax 58 678-80-23/ 58 678-31-24

e-mail sekretariat@reda.pl

Elektroniczna skrzynka podawcza ePUAP 
– adres skrytki: /3890kwrvvn/skrytka

Urząd jest czynny w godzinach:
poniedziałek – 7:30-15:30

wtorek – 7:30-15.30
środa – 7:30-15:30

czwartek – 9:00-17:00
piątek – 7:30-15:15

Burmistrz Miasta przyjmuje interesantów 
W CZWARTKI W GODZ. 14:00-18:00
(po wcześniejszym telefonicznym 

lub osobistym umówieniu się na spotkanie)

Godziny Pracy Urzędu Stanu Cywilnego oraz Referatu 
Spraw Obywatelskich

poniedziałek – 8:00-15:00
wtorek – 8:00-15:00

środa – NIE PRZYJMUJE INTERESANTÓW
czwartek – 9:00-17:00

piątek – 8:00-15:00

Godziny Pracy Referatu Urbanistyki i Architektury
poniedziałek – 8:00-13:00

wtorek – NIE PRZYJMUJE INTERESANTÓW
środa – 10:00-13:00

czwartek – 13:00-17:00
piątek – NIE PRZYJMUJE INTERESANTÓW

Godziny Pracy Referatu Inwestycji 
i Inżynierii Miejskiej 

oraz Referatu Komunalno-Gospodarczego
poniedziałek – 8:00-15:00

wtorek – 8:00-15:00
środa – 8:00-15:00

czwartek – 9:00-17:00
piątek – NIE PRZYJMUJE INTERESANTÓW

Szanowni Czytelnicy!
Informujemy, że Miejski Biuletyn Informacyjny jest bezpłatnym 
miesięcznikiem informacyjnym Rady Miejskiej w Redzie i Burmi-
strza Miasta Redy. Zgodnie z Zarządzeniem nr OR.9.2016 Burmi-
strza Miasta Redy, Urząd Miasta w  Redzie zastrzega sobie prawo 
wyboru i redakcji nadesłanych materiałów, w  tym ich skracania 
i zmiany tytułów. Materiały do kolejnego numeru są przyjmowane 
w wersji elektronicznej (zdjęcia w wysokiej rozdzielczości) na adres:  
promocja@reda.pl. Przesłanie zdjęć jest równoznaczne z wyraże-
niem zgody na ich publikację. Ostatecznym terminem przyjmowania 
materiałów jest 20 dzień każdego miesiąca. W Biuletynie nie publi-
kuje się ogłoszeń komercyjnych.

Urząd Miasta w Redzie

Podczas X sesji Rady Miejskiej w Redzie w dniu 28 listo-
pada 2024 roku podjęto następujące uchwały:

1.  Uchwała nr X/81/2024 w sprawie wyrażenia zgody na za-
warcie przez trwałego zarządcę – Zespół Szkolno – Przed-
szkolny nr 1 w Redzie kolejnej umowy użyczenia z dotych-
czasowym biorącym w użyczenie, której przedmiotem 
będzie ta sama, dotychczas użyczana nieruchomość, na 
okres do dnia 31 grudnia 2026 roku.

2.  Uchwała nr X/82/2024 w sprawie wyrażenia zgody na nie-
odpłatne przejęcie przez Gminę Miasto Reda nierucho-
mości gruntowej.

3.  Uchwała nr X/83/2024 w sprawie wyrażenia zgody na nie-
odpłatne przejęcie przez Gminę Miasto Reda nierucho-
mości gruntowej.

4.  Uchwała nr X/84/2024 o zmianie uchwały nr XIV/146/2019 
Rady Miejskiej w Redzie z dnia 28 listopada 2019 r. w spra-
wie przyjęcia Regulaminu wynagradzania nauczycieli za-
trudnionych w przedszkolach i szkołach prowadzonych 
przez Gminę Miasto Reda.

5.  Uchwała nr X/85/2024 o zmianie Uchwały Nr 
XXVI/275/2020 Rady Miejskiej w Redzie z dnia 26 listopa-
da 2020 r. w sprawie realizacji na terenie Gminy Miasto 
Reda Programu „Rodzina Na Plus” w latach 2021-2024.

6.  Uchwała nr X/86/2024 w sprawie ustanowienia pomni-
kami przyrody pięciu drzew rosnących na terenie Gminy 
Miasto Reda.

7.  Uchwała nr X/87/2024 w sprawie zwolnienia z podatku od 
nieruchomości. 

8.  Uchwała nr X/88/2024 w sprawie określenia wysokości 
stawek podatku od środków transportowych na terenie 
miasta Redy.

9.  Uchwała nr X/89/2024 w sprawie uchwalenia Rocznego 
Programu Współpracy Gminy Miasto Reda z organiza-
cjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa 
w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 roku o dzia-
łalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2025 rok.

10.  Uchwała nr X/90/2024 o zmianie Uchwały nr 
LXIX/684/2023 Rady Miejskiej w Redzie z dnia 19 grudnia 
2023 roku w sprawie Budżetu Miasta Redy na 2024 rok.

11.  Uchwała nr X/91/2024 o zmianie Uchwały nr 
LXIX/683/2023 Rady Miejskiej w Redzie z dnia 19 grudnia 
2023 roku w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Fi-
nansowej Miasta Redy na lata 2024-2035.

Szczegółowy zapis całej sesji dostępny jest online w serwi-
sie eSesja, przekierowanie z www.bip.reda.pl 
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DZIEŃ PRACOWNIKA 
SOCJALNEGO 

MŁODZIEŻOWA  
RADA MIASTA

Co roku 21 listopada obchodzimy Dzień Pracownika So-
cjalnego, który jest jednocześnie świętem wszystkich 
pracowników pomocy społecznej. To okazja do wyra-
żenia uznania i wdzięczności za pracę wszystkich tych, 
którzy każdego dnia angażują się w pomoc dla osób 
potrzebujących. 

Praca osób pomagających i wspierających wymaga wiedzy 
i wrażliwości, profesjonalizmu i zaangażowania, spojrzenia 
ogólnego i równocześnie dostrzegania pojedynczego czło-
wieka, zmagania się z różnymi przeciwnościami losu i barie-
rami. Ich klienci to osoby z bagażem doświadczeń: osoby 
żyjące w ubóstwie, bezrobotne, samotne, starsze, niesa-
modzielne, w kryzysie bezdomności, nie potrafiące radzić 
sobie z codziennymi obowiązkami, dotknięte przemocą do-
mową, bezradne w sprawach wychowawczych, wykluczone 
społecznie czy nie potrafiące korzystać z takich technologii 
jak telefon komórkowy czy internet. To właśnie pracownicy 
pomocy społecznej są tymi, którzy starają się pokierować 
i wzmocnić swoich klientów tak, by potrafili samodzielnie 
rozwiązywać swoje problemy; to oni rozwijają kompetencje 
osób potrzebujących, aktywizują je społecznie i zawodowo, 
pokazują rozwiązania i dostępne formy pomocy. Prowadzą 
grupy wsparcia, projekty socjalne, organizują wspólne ak-
tywności i zajęcia. Rozmawiają i wspierają.

7 listopada w Urzędzie Miasta odbyła się uroczysta In-
auguracja Młodzieżowej Rady Miejskiej w Redzie X ka-
dencji. 

Gratulacje nowym radnym złożyli Mateusz Richert - Bur-
mistrz Redy, Przewodniczący Rady Miejskiej Łukasz Kamiń-
ski oraz opiekunka Młodzieżowej Rady, radna Weronika 
Schroeder. 

– Nasi młodzieżowi radni zasługują na szczególną pochwałę, bo 
poza obowiązkami szkolnymi, przyjaciółmi i masą obowiązków, 
powzięli na swoje barki kolejne zadanie, tym razem z myślą 
o Redzie i jej mieszkańcach – komentował burmistrz Richert 
po uroczystości. 

Radnymi tej kadencji zostali wybrani:
TELIMENA BROWARCZYK-BOGDZIEWICZ - PZS4 Wejherowo
DAWID FORMELLA - SP 5
RADOSŁAW GRABOWSKI - SP 5
IGA HOLK - LA PUCK
JAKUB KOWALCZYK - SP 5
ADAM KOWALSKI - SP 2
ADAM KREFT - SP 6
ALICJA KREFT - SP 2
NATALIA KRAMP - SP 6
FILIP LASZCZYK - PZS 3 Wejherowo
LENA LAZER - SP 4
AGATA LEMANOWICZ – Szkoła Prywatna im. T. Halika
MAJA NIEDZIELSKA - PZS Reda
JAKUB RESZCZYŃSKI - ZSHG Gdynia
ILONA SHEVCHUK - SP 2
AMELIA SOBIERAJSKA - SP 4
KLARA SOBOLEWSKA - SP 3
MACIEJ STASIEWSKI - SP 4
JULIA TREDER - SP 6
SZYMON TYSZER - SP 3
NATALIA WALKOWIAK - PZS Reda
ANTONINA WIĘCEK - SP 3

Raz jeszcze gratulacje!

Dzień Pracownika Socjalnego to przede wszystkim okazja 
do spotkań i podziękowań. W tym roku nagrody z okazji 
Dnia Pracownika Socjalnego nagrody wręczył Burmistrz 
Redy Mateusz Richert wraz z dyrektor Miejskiego Ośrodka 
Pomocy Społecznej w Redzie Jolantą Dampc, zastępcą bur-
mistrza – Dominiką Kudlińską, Sekretarz Urzędu – Hanną 
Janiak i skarbniczką Agnieszką Dybicz. 
– Życzymy wszystkim przedstawicielom pomocy społecznej 
wszelkiej pomyślności oraz tego, by każdy dzień tej trudnej i od-
powiedzialnej pracy przyniósł poczucie zadowolenia i moty-
wację do podejmowania i osiągania wytyczonych celów. Niech 
nie zabraknie Wam sił do pełnienia tej niezwykle trudnej i  szla-
chetnej służby – mówił podczas wręczania nagród Burmistrz 
Richert. Tegoroczne spotkanie odbyło się w sali obrad Rady 
Miejskiej Urzędu Miejskiego w Redzie. 
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 ŚWIĘTO NIEPODLEGŁOŚCI 
W REDZIE

Ponad dwa tysiące osób przeszło w uroczystej paradzie 
z okazji powiatowych obchodów Święta Niepodległości, 
które w tym roku Powiat Wejherowski zdecydował się 
zorganizować w Redzie. Mieszkańcy miasta, uczniowie 
gminnych i powiatowych szkół, organizacje pozarządo-
we i przyjaciele oraz władze Redy i Powiatu radosnym po-
chodem przeszli przez miasto, dając wyraz swojej miłości 
do Ojczyzny – zarówno tej dużej jak i lokalnej.
 
Na tegoroczne obchody Święta Niepodległości w Redzie za-
prosili wspólnie Starosta Wejherowski Marcin Kaczmarek 
oraz Burmistrz Miasta Redy Mateusz Richert. 
11 listopada rozpoczął się w Redzie od oddania czci zasłużo-
nym działaczom i mieszkańcom – od złożenia kwiatów pod 
tablicą upamiętniającą założycieli Ochotniczej Straży Pożar-
nej w Redzie: Lucjana Kellasa i Franciszka Talaśki. Następnie 
delegacje udały się pod Kościół Wniebowzięcia Najświętszej 
Maryi Panny i św. Katarzyny, gdzie złożono kwiaty pod tablicą 
upamiętniającą poległych mieszkańców Redy. 
– To ważne, abyśmy pamiętali o tych, których postawa 
ukształtowała nas i stanowi wzór dla kolejnych pokoleń Re-
dzian – mówi burmistrz Mateusz Richert. – Jesteśmy dumni, 
że władze Powiatu wybrały Redę do organizacji tegorocznych 
obchodów – dodaje.

Po tradycyjnej mszy o godz. 10:00, mieszkańcy udali się 
w  okolice kościoła św. Antoniego Padewskiego, skąd wy-
ruszył barwny korowód otwierany przez wozy strażackie, 
pojazdy zabytkowe i motocykle, przy dźwiękach orkiestry 

i  w  takt marszu uczniów Powiatowego Zespołu Szkół im. 
Maurycego Mochnackiego, który ma swoją siedzibę właśnie 
w Redzie. Zwieńczeniem biało-czerwonego pochodu był Pik-
nik Niepodległościowy w Miejskim Parku Rodzinnym, gdzie 
na uczestników czekały liczne atrakcje, w tym m.in.: wspólne 
śpiewanie pieśni patriotycznych, pokaz Musztry Paradnej, 
koncert chórów kameralnych z Redy i Gdyni. Można też było 
zobaczyć i „zwiedzić” pojazdy wojskowe, pożarnicze i zabyt-
kowe, skorzystać z oferty stoisk gastronomicznych, fotobud-
ki, Małpiego Gaju, czy sprawdzić swoje oko na strzelnicy ASG.

O artystyczną oprawę wydarzenia zadbał lokalny zespół ro-
ckowy LAST, a finałową atrakcją był koncert Cezarego Pacior-
ka z zespołem pt. „Rozumieć bohaterów” w Fabryce Kultury.

Fot. Michał Kaczmarek
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ZIELONA SZKOŁA DLA DZIECI 
Z ZALANEGO W CZASIE 

POWODZI WLENIA

Reda aktywnie włączyła się w pomoc powodzianom. 
Najpierw z pomocą Ochotniczej Straży Pożarnej, redz-
kich seniorów, radnych, urzędników i mieszkańców 
zebrano dary, które już w pierwszym tygodniu dra-
matu, jaki wydarzył się na południu Polski, trafiły do 
najbardziej potrzebujących. Następnie Rada Miejska 
zdecydowała o przekazaniu na pomoc powodzianom 
z Wlenia 50 tys. zł. Następnie, by zminimalizować ne-
gatywne skutki traumy, jaka zostanie w najmłodszych 
mieszkańcach dotkniętych skutkami powodzi, 17 listo-
pada Reda została gospodarzem Zielonej Szkoły. 

– Wraz z Radą Miejską postanowiliśmy zaproponować grupie 
dzieci i młodzieży z Wlenia, by choć na chwilę mogli odetchnąć 
od domowych problemów swoich, a może przede wszystkim od 
problemów swoich rodziców i spędzić trochę czasu w innej at-
mosferze – mówi burmistrz Redy Mateusz Richert. – Dlatego 
Reda we współpracy z Wleniem, przy ogromnym wsparciu redz-
kiego MOSiR-u organizuje w tym roku wypoczynek dla 30-oso-
bowej grupy. W programie m.in. zwiedzanie Trójmiasta, wizyty 
w ogrodach świateł i spędzanie czasu na sportowo – dodaje. 

W pomoc dzieciakom zaangażowała się m.in. radna Kor-
nelia Supińska: Na warsztatach w Leśnym Ogrodzie Botanicz-
nym uczyliśmy się pracy z mapą w terenie i robiliśmy biżuterię 
z drewna. Dzieci były bardzo otwarte i chętne do poznawania 
przyrody. Przypomniałam sobie swoje czasy szkolne. Nasi go-
ście tak właśnie – beztrosko – powinni spędzać dzieciństwo 
i mam nadzieję, że uda im się przepracować tragedię, jaka do-
tknęła ich okolice. Niech pozostaną nadal takimi beztroskimi, 
fantastycznymi dzieciakami, którymi byli przed powodzią. Dla 
wiceprzewodniczącej Rady Miejskiej Katarzyny Osieckiej-
-Brzeskiej, która dobrze zna dotknięte powodzią tereny, 
zaangażowanie Redy ma szczególne znaczenie: Powódź we 
Wleniu spowodowała ogromne straty, szczególnie dla szkoły, 
w której zalało halę sportową, stołówkę i świetlicę – wylicza. Do 
tej pory dzieciaki muszą uczyć się w trybie zmianowym, a dla 
wielu z nich szkoła nie jest w stanie zapewnić opieki pozalek-
cyjnej. Dlatego bardzo ważne jest wsparcie edukacyjne w tym 
ciężkim czasie. Odwiedzając Redę dzieci i nauczyciele mieli oka-
zję odwiedzić nasze miasto, poznać kulturę kaszubską i wziąć 

udział w zajęciach w całym Trójmieście. Niektóre z nich pierw-
szy raz widziały morze i Gdańsk. Jednak najlepszym efektem 
zielonej szkoły będą chyba redzko-wleńskie przyjaźnie, które tu 
się zawarły – dodaje. Dzieci z Wlenia wróciły do swoich do-
mów 23 listopada. 
– Chciałabym z całego serca podziękować tym, bez których zie-
lona szkoła nie mogłaby się odbyć – mówi zastępca burmi-
strza Janina Żerańska.

Dziękujemy: 
•  dyrektorowi MOSiR Dariuszowi Rewersowi za bycie wspa-

niałym gospodarzem dla grupy uczniów i ich opieku-
nów oraz dbanie o prawidłowy przebieg zielonej szkoły 
i wsparcie okazane kierowniczce wycieczki po przyjeździe,

•  zastępcy dyrektora MOSiR Zbigniewowi Elwartowi za 
stworzenie programu i kosztorysu zielonej szkoły, kon-
takt z lokalnymi przedsiębiorcami i trenerami oraz wspar-
cie merytoryczne okazane kierowniczce wycieczki przed 
przyjazdem;

•  dyrektor SP4 Dominice Kowaliszyn za koordynowanie za-
jęć odbywających się na terenie szkoły,

•  nauczycielom SP4: Marlenie Jasińskiej, Monice Jelińskiej, 
Ewie Miotke i Agnieszce Dzienisz, Monice Kubisiak, Marce-
linie Lenartowicz, Ilonie Myszk i Łukaszowi Kamińskiemu 
za przeprowadzenie zajęć w ramach zielonej szkoły,

•  pizzerii Casa di Paolo w Redzie za zorganizowanie nieod-
płatnych warsztatów kulinarnych,

•  naszym radnym – Katarzynie Piweckiej-Witt, Katarzynie 
Osieckiej-Brzeskiej, Kornelii Supińskiej, Karolinie Bochan, 
Kajetanowi Kołodziejskiemu, Leszkowi Hebel, Łukaszowi 
Kamińskiemu i Radosławowi Farionowi za udział w wy-
cieczkach i spędzenie czasu z grupą, a w szczególności 
radnej Katarzynie Osieckiej-Brzeskiej za stworzenie i ko-
ordynowanie harmonogramu wyjazdów dla radnych,

•  radnej Kornelii Supińskiej za zakup kiełbasek na ognisko 
i butelek wody,

•  radnemu Kazimierzowi Okrójowi za przekazanie niemałej 
kwoty na zakup lektur do biblioteki w gminie Wleń,

•  urzędniczkom: Dorocie Kobiella z Referatu Bezpieczeń-
stwa i Ochrony Środowiska oraz skarbniczce miasta Ag-
nieszce Dybicz za wsparcie w kwestiach prawno-finanso-
wych i kontakt ze skarbniczką gminy Wleń,

•  pracownikom Referatu Organizacyjnego za przygotowa-
nie upominków dla grupy – podziękowania składamy na 
ręce Natalii Owczarzak.

– Dziękuję raz jeszcze za nasze spotkania robocze, konsultacje, 
aktywne zaangażowanie, otwartość, ale przede wszystkim za 
chęć niesienia pomocy, Państwa czas i serce okazane dzieciom 
i opiekunom z gminy Wleń – podsumowuje w imieniu władz 
miasta zastępca burmistrza Janina Żerańska.
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MIEJSKI PLAN ADAPTACJI 
(MPA)

REDA NA ZJEŹDZIE 
ZIELONYCH LIDERÓW

Każda mieszkanka i mieszkaniec Redy może się włą-
czyć w przygotowanie miasta na skutki zmian klimatu. 
Realizacja projektu „Opracowanie Miejskiego Planu 
Adaptacji dla Gminy Miasto Reda” przebiega zgodnie 
z założeniami. Przed nami trzecie spotkanie z  miesz-
kańcami Redy. Wspólnie przedyskutujemy propozycje 
konkretnych działań, które zostaną wpisane do Planu. 
 
Celem projektu „Opracowanie Miejskiego Planu Adaptacji 
dla Gminy Miasto Reda” jest ocena wrażliwości Gminy Mia-
sto Reda na zmiany klimatu i zaplanowanie odpowiednich 
działań adaptacyjnych, tym samym podniesienie odporności 
miasta na zjawiska związane ze zmianami klimatu. Rezulta-
tem będzie opracowanie dokumentu o znaczeniu strategicz-
nym, który pozwoli przygotować Redę do skutków zmian 
klimatu oraz odpowiednio reagować w zmieniających się 
warunkach klimatycznych. Znajdziemy w nim opis głównych 
zagrożeń klimatycznych dla naszego miasta i opracowane 
specjalnie dla Redy działania adaptacyjne i główne zasady 
wdrażania Planu w życie w perspektywie wieloletniej. 
Partycypacja społeczna, czyli udział mieszkańców w pracach 
nad Planem, możliwość zgłoszenia uwag, pomysłów i opinii 
na temat proponowanych zapisów, stanowi jeden z warun-
ków skutecznej realizacji projektu. Głos mieszkańców został 
uwzględniony podczas prac nad diagnozą do Planu, zgłoszo-
ne wówczas uwagi zostały wysłuchane i rozpatrzone. Kolej-
nym etapem prac, po opracowaniu diagnozy, jest określenie 
wizji i nadrzędnego celu Planu, określenie potrzeb adaptacyj-
nych miasta oraz zaproponowanie odpowiadających im dzia-
łań adaptacyjnych. 

28 i 29 października w Warszawie odbył się kolejny 
zjazd samorządów biorących udział w programie Fun-
dacji Sędzimira „Zielony Lider”. Reda, którą reprezen-
towała Dominka Kudlińska – zastępca burmistrza wraz 
z radnymi Zofią Dzielińską i Katarzyną Osiecką-Brze-
ską, uczestniczy w części poświęconej retencji wody. 
 
Plany i strategia miasta będącego sercem Małego Trójmia-
sta Kaszubskiego w tym zakresie zostały zauważone i do-
cenione przez organizatorów. 
– Poza pracą nad naszymi priorytetami, wraz z radnymi mia-
łyśmy okazję wysłuchać ciekawych prezentacji i podpatrzeć 
błękitno-zielone rozwiązania w innych miastach. Odwiedziły-
śmy również Szkołę Podstawową nr 195 im. Króla Maciusia I 
w Warszawskiej dzielnicy Wawer, gdzie mogłyśmy podziwiać 
zielone rozwiązania wypracowane przez Fundację wraz ze 
społecznością szkolną – podsumowuje II  zjazd uczestni-
ków programu Dominika Kudlińska. – Dużo rozmawiałyśmy 
o partycypacji i zaangażowaniu mieszkańców, co jest dla nas 
niezwykle ważne w projektowaniu przestrzeni publicznych. 
Zależy nam na wsparciu społeczności Redy w realizacji „zie-
lonej” polityki, bo tylko wtedy możemy osiągnąć prawdziwy 
sukces i uodpornić nasze miasto na nadchodzące zmiany kli-
matu – zaznacza zastępca burmistrza. 

Udział w projekcie „Zielony Lider” realizowanym przez Fun-
dację Sendzimira jest jednym z elementów strategii obranej 
przez Redę na najbliższe lata, której ważnym elementem 
jest też powstający Miejski Plan Adaptacji do Zmian Klimatu. 
Wkrótce też, dzięki podpisanej 6 listopada umowie na nasa-
dzenia drzew, mieszkańcy będą mogli sami obserwować do-
konującą się krok po kroku zieloną zmianę w mieście. 

Projekt realizowany w ramach programu „Fundusze Euro-
pejskie na Infrastrukturę, Klimat i Środowisko 2021-2027, 
działanie FENX.02.04 Adaptacja do zmian klimatu, zapobie-
ganie klęskom i katastrofom.” 
Umowa o dofinansowanie nr FENX.02.04-IW.01-0004/23.
Wartość projektu: 263 166,50 PLN 
Wysokość wkładu z Funduszy Europejskich: 209 770,02 PLN 

Zapraszamy na 
trzecie spotkanie 
17 grudnia 2024 r.
godz. 17:00-19:00
MBP w Redzie 

pt. „Wyniki oceny opcji 
adaptacyjnych i wybór opcji”

6 • REDA.pl • Miejski Biuletyn Informacyjny



INWESTYCJE MIEJSKIE 

Nowe drogi w Redzie dzięki inicjatywie mieszkańców
Ten rok jest dla Redy wyjątkowy, ze względu na liczbę utwar-
dzonych i odnowionych nawierzchni dróg. Oprócz zaplano-
wanych na 2024 rok środków na ten cel i dodatkowej puli 
uruchomionej w ciągu roku, władze od początku kadencji za-
chęcały do skorzystania z narzędzia partycypacji w tym pro-
cesie mieszkańców w ramach tzw. Inicjatywy Lokalnej. Widać 
już efekty. Dzięki włączeniu się mieszkańców w finansowanie 
inwestycji, jeszcze przed zimą trzy kolejne ulice zyskają nowe 
oblicze. 

– Cieszy nas bardzo, że nasi mieszkańcy podejmują działania 
w  ramach Inicjatywy Lokalnej i kolejne ulice w Redzie zyskały 
nową nawierzchnię dzięki ich zaangażowaniu – podsumowuje 
i zachęca do skorzystania z tej formy wspólnej poprawy jako-
ści życia w mieście Dominika Kudlińska, zastępca burmistrza 
Redy. – Gdyby nie aktywni i gotowi do podjęcia działań miesz-
kańcy, czekalibyśmy na pełne finansowanie z miejskich środków 
znacznie dłużej ze względu na ograniczone możliwości gminy. 

Poprawa jakości dróg w Redzie wydaje się być jednym z prio-
rytetów nowego burmistrza Redy i jego zastępców. W ostat-
nim czasie nową nawierzchnię zyskały ulice Pogodna, Szyma-
nowskiego i Nowowiejskiego.

fo
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REDA PARTNEREM 
KAMPANII „DZIECIŃSTWO 

BEZ PRZEMOCY” 

Od 8 października do 19 listopada nasze szkoły i jed-
nostki uczestniczyły w projektach mających na celu 
zwiększenie wrażliwości na problem krzywdzenia 
dzieci w Polsce, wspieranie ludzi w reagowaniu na 
przemoc wobec dzieci, promowanie idei uważnego ro-
dzicielstwa i systemowych rozwiązań na rzecz ochrony 
dzieci przed krzywdzeniem.

W ramach kampanii „Dzieciństwo bez przemocy” w Redzie 
zrealizowano szereg inicjatyw mobilizujących całe spo-
łeczeństwo do zapobiegania krzywdzeniu dzieci. Wśród 
podejmowanych działań były m.in. szkolenia realizowane 
przez Urząd Miasta wraz z MOPS oraz liczne działania edu-
kacyjne w redzkich placówkach oświatowych. 
Finał kampanii odbył się 19 listopada, w Międzynarodowym 
Dniu Przeciwdziałania Przemocy wobec Dzieci. 

– Na znak sprzeciwu wobec krzywdzenia dzieci Urząd Miasta 
w Redzie rozświetlił się tego dnia na czerwono” – mówi Domini-
ka Kudlińska, zastępca burmistrza Redy. „Cieszy mnie tak ak-
tywny udział naszych placówek oświatowych, zaangażowanie 
MOPS i Urzędu. Jako społeczeństwo jesteśmy odpowiedzialni za 
tych, którzy sami nie mogą się bronić. Nasz udział w kampanii 
jest ważny, dzięki niemu chcieliśmy uwrażliwić naszych miesz-
kańców na krzywdę dzieci i powiedzieć wszystkim: nie bójcie się 
reagować. Dzieci nas potrzebują – apeluje burmistrz Kudliń-
ska.

Kampania pomyślana jest jako coroczne wydarzenie mobi-
lizujące całe społeczeństwo do zapobiegania krzywdzeniu 
dzieci. Organizuje je Fundacja Dajemy Dzieciom Siłę oraz 
Krajowa Koalicja na rzecz Ochrony Dzieci. Głównym partne-
rem kampanii jest Rzeczniczka Praw Dziecka.
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SREBRNA REDA

NOTATKI Z DZIAŁALNOŚCI 
KOLOROWEGO TEAMU UTW

„Róbmy swoje! Póki jeszcze ciut się chce.
Może to coś da, kto wie?”

Premiera „Kurrewolucja” w reżyserii Julii Stężewskiej już za 
nami. Dziękujemy wspaniałej publiczności za to niedzielne 
popołudnie 24 listopada.

Grupa obchodzi Jubileusz 5-lecia. Z okazji tego Jubileuszu 
zaczynamy cykl spotkań. To nie przypadek, że pierwszy jest 
Benefis Jana i Genowefy, dwa dni wcześniej obchodzili 57 
rocznicę ślubu.

Drugi Benefis naszych koleżanek Maryli i Jadwigi. Było 
kreatywnie, tanecznie, energetycznie i URODZINOWO.
Takie nasze szalenie artystyczne życie na emeryturze, 
naturalne, prawdziwe, sympatyczne kolorowe! Pomagamy 
sobie i innym – to taki nasz skromny wolontariat! 

Kolorowy Team UTW Reda i grupa Srebrna Nitka UTW 
Wejherowo w Wejherowskim Centrum Kultury – listopad 2024. 
Czytanie interpretacyjne i performatywne „Iwona, księżniczka 
Burgunda” Witolda Gombrowicza pod kierownictwem Macieja 
Wiznera aktora Teatru Miejskiego w Gdyni. Aktorzy amatorzy 
wprowadzili widzów w świat pełen groteski, humoru i ironii. 

Gala Lęborskiego Uniwersytetu Trzeciego Wieku.
Grąbkowo 2024. Kolorowy Team UTW Reda też tam był.
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SREBRNA REDA

ODSZEDŁ TADEUSZ 
BURACZEWSKI 

Kolorowy Team z „Kurrewolucją” na XV Ogólnopolskim 
Przeglądzie Teatrów Amatorskich „Wieżowisko” w Gniewinie. 
Grupa przywiozła Wyróżnienie, Statuetkę i nagrodę pieniężną.

10. urodziny Fabryki Kultury. W trakcie wydarzenia 
statuetkami Przyjaciół Fabryki Kultury uhonorowano 
Katarzynę Zielińską i Annę Mostek, a także ks. kanonika 
Mariana Świątka. 

„Grupa teatralna Reda” zaczyna próby do nowego projektu. 
Pierwsze czytanie scenariusza. Premiera czerwiec 2025.

Dotarła do nas bardzo smutna wiadomość... 
Odszedł od nas Tadeusz Buraczewski – saty-

ryk, pisarz, poeta, felietonista, inicjator ogól-
nopolskich i lokalnych konkursów satyrycz-
nych oraz Redzkiego Konkursu Poetyckiego 
„O Srebrną Łuskę Pstrąga”. Laureat kilkuna-

stu konkursów literackich.

Składamy kondolencje Bliskim 
śp. Tadeusza Buraczewskiego. 

Burmistrz Redy Mateusz Richert 
wraz z zastępcami 

Przewodniczący Rady Miejskiej Łukasz Kamiński 
Urzędnicy i Przyjaciele
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BIBLIOTEKA REDA
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SPOTKANIE Z JUSTYNĄ 
SZUMACHER

CUDOWNA KRAINA 
BAJEK JULIANA 

TUWIMA

SPOTKANIE Z DANUTĄ 
STENKĄ

„MÉSTER BËLNÉGÒ 
CZËTANIÔ”

Spotkanie z Justyną Szumacher – podróżniczką i pasjo-
natką nurkowania z rekinami, z zamiłowania psycho-
lożką odbyło się 13 listopada w MBP w Redzie.

Pani Justyna zaprosiła uczniów klas piątych z SP nr 2 do ta-
jemniczego podwodnego świata. Pokazała i opowiedziała 
o zwierzętach, które spotkała podczas swych podwodnych 
podróży. Spotkanie było zilustrowane filmami i spektakular-
nymi zdjęciami. Młodzież zadawała pytania, z zainteresowa-
niem chłonęła informacje na temat fascynującego podwod-
nego świata.

Spektakl teatralny dla najmłodszych w wykonaniu Wan-
dy Neumann odbył się 27 listopada. Aktorka teatralna 
i filmowa, na co dzień związana z Teatrem Wybrzeże po 
mistrzowsku przeniosła dziecięcą publiczność w piękny 
świat poezji Juliana Tuwima. 

Przedszkolaki miały okazję usłyszeć „Lokomotywę”, „Słonia 
Trąbalskiego”, czy też „Pana Tralalińskiego”. Dzięki kunsztowi 
aktorskiemu pani Wandy ożyli bohaterowie z Ulicy Wesoliń-
skiej, pojawił się także Dyzio Marzyciel i mały kłamczuszek 
Grześ. Aktorka zaprosiła małych widzów do wspólnej zaba-
wy. Maluchy były zachwycone tym, że mogą uczestniczyć 
w przedstawieniu. Było magicznie, śmiesznie, cudownie!

Aktorka jest doskonale znana widzom m.in. z takich fil-
mów jak: „Boża podszewka”, „Pragnienie miłości” czy 
„Nigdy w życiu”. 30 listopada mury redzkiej Biblioteki 
niemal pękały w szwach. 

Na spotkanie z popularną aktorką przyszli zarówno młodzi, 
jak i nieco już dojrzalsi mieszkańcy naszego miasta. Biesiadę 
ze znaną i lubianą aktorką poprowadził Krystian Nehrebe-
cki. Rozmowa dotyczyła biografii autorki pt. „Flirtując z ży-
ciem”, w której Stenka opowiada m.in. o swoim dzieciństwie 
spędzonym w maleńkiej kaszubskiej wsi, o fascynującej pra-
cy w teatrze, na planie filmowym, w telewizji. 

6 listopada w MBP w Redzie odbył się Konkurs „Méster 
Bëlnégò Czëtaniô”. W szranki stanęły 42 osoby, które 
piękne zaprezentowały konkursowe teksty. 

Celem konkursu jest m.in. popularyzacja literatury i kultury 
kaszubskiej, rozbudzenie pasji czytania w języku kaszub-
skim, podnoszenie rangi języka kaszubskiego, doskonalenie 
kultury żywego słowa. 
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BIBLIOTEKA REDA
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KULTURALNA REDA

FINISAŻ WYSTAWY 
PRAC SIÓSTR

REDZKIE IMPRESJE 

W poniedziałek, 4 listopada odbył się Bibliotece finisaż 
wystawy prac sióstr Stępniarek – Anny i Natalii. Wyda-
rzenie otworzyła dyrektor Biblioteki Katarzyna Zieliń-
ska, która powitała zaproszonych gości. 

Na finisaż przybyli rodzina i przyjaciele artystek, władze 
miasta oraz sympatycy sztuki. Był czas na rozmowy z ar-
tystkami i wymianę uwag dotyczących sztuki. Uroczystość 
uświetnił recital Urszuli Poznańskiej.

25 października w godzinach wieczornych Stowarzy-
szenie Twórców Sztuki i Rękodzieła Artystycznego 
„Kunszt” zaprosiło do Fabryki Kultury w Redzie miesz-
kańców miasta i nie tylko na wernisaż „XX Redzkich 
Impresji – W ŻYWIOLE”. Jest to jubileuszowa wystawa, 
bowiem w tym roku Stowarzyszenie Kunszt obchodzi 
20-lecie działalności. 

Pani Danuta oczarowała redzką publiczność. Na sam ko-
niec do artystki ustawiła się była długa kolejka po autografy 
i zdjęcia. 

Licznie przybyli artyści, miłośnicy sztuki, mieszkańcy, wła-
dze miasta Redy i Powiatu Wejherowskiego. Były wspo-
mnienia, podziękowania, tradycyjny tort, była okazja do roz-
mów z twórcami i wymiany uwag na temat prezentowanych 
dzieł. Swoje prace wystawiło dwudziestu sześciu artystów, 
a uczestnicy wydarzenia mogli podziwiać m.in.: malarstwo, 
ceramikę, fotografię, haft krzyżówkowy, witraż, grafikę, 
poetykę chińską, techniki mieszane i rękodzieło. 

Tekst i fot.: Michał Kaczmarek
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KULTURALNA REDA

URODZINY FABRYKI 
KUTURY

ZADUSZKI JAZZOWE

CASSUBIA VISUALES

W sobotę, 16 listopada, Fabryka Kultury świętowała 
dziesięciolecie działalności. Z tej okazji na scenie wy-
stąpił zespół La Via Voice. W akustycznej odsłonie za-
prezentował się również Wojciech Cugowski wraz z gi-
tarzystą Bartkiem Jończakiem. 

Koncert odbył się 3 listopada 2024 roku, w kościele 
Wniebowstąpienia Najświętszej Marii Panny w Redzie. 
Ta piękna tradycja jest wyczekiwana przez słuchaczy 
melomanów i miłośników jazzu.

10. edycja konkursu Cassubia Visuales rozstrzygnięta! 
25 listopada, w Fabryce Kultury w Redzie odbyły się ob-
rady jury, po których wyłoniono zwycięzców.

Sobotnie urodziny stanowiły nie tylko muzyczną ucztę, 
ale też okazję do wspomnień i podziękowań. Statuetkami 
Przyjaciół Fabryki Kultury uhonorowani zostali Katarzyna 
Zielińska i Anna Mostek, a także ks. kanonik Marian Świą-
tek, który ze względu na obowiązki kapłańskie nie mógł 
osobiście odebrać wyróżniania. 
– Dopisali nie tylko artyści, ale i Wy, nasi wspaniali goście – 
mówi dyrektor Fabryki Kultury Tomasz Wiśniewski. – Dzię-
kujemy, że tak licznie uczestniczyliście w naszym jubileuszu!

Wystąpili czołowi trójmiejscy muzycy: Sergiej Kriuczkow, 
Dmytro Poeta, Maciej Sadowski, Adam Zagrodzki, Leszek 
Dranicki, Joanna Knitter, Natalia Muianga, Mateusz Jarem-
ko, Dominik Bukowski, Janusz Macek Mackiewicz, Darek 
Herbasz, Szymon Zuehlke, Hubert Świątek, Wojtek Sta-
roniewicz, Maksymiliam Kreft, Przemek Dyakowski, Piotr 
Góra, Mietek Wróbel, Robert Tyszka.

Komisja nagrodziła twórców w dwóch kategoriach: „Pro-
mocja” i „Wzornictwo”. W konkursie wzięło udział łącznie 
90 uczestników zgłaszając 83 plakaty w kategorii „Promo-
cja” oraz 64 w kategorii „Wzornictwo”. 
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SPORTOWA REDA

WYRÓŻNIENIA 
DLA MŁODYCH 
SPORTOWCÓW

XIV PUCHAR 
POMORZA W KARATE

Na początku ostatniej sesji Rady Miejskiej Mateusz Ri-
chert - Burmistrz Redy wraz z przewodniczącym Rady 
Łukaszem Kamińskim i przewodniczącym Komisji Kultu-
ry, Sportu, Rekreacji i Promocji Andrzejem Byczkowskim 
wręczyli dyplomy uznania oraz upominki Nadii Dziadko - 
złotej medalistce Mistrzostw Polski Młodzików w Socha-
czewie w judo oraz brązowemu medaliście Mistrzostw 
Polski U20 w Bytomiu - Mateuszowi Tesmarowi. 

Podziękowania i gratulacje złożono też na ręce Anny Rut-
kowskiej dla trenera obojga zawodników UKS Simba Reda 
- Rafała Rutkowskiego. 
– Gratulujemy i cieszymy się, że mamy takich zdolnych sportow-
ców – mówi burmistrz Richert. – To wielka satysfakcja móc 
wyróżnić na wstępie do sesji ludzi, przed którymi wielka kariera 
i wspólnie z radnymi cieszyć się ich sukcesem. W końcu dzięki 
takim ludziom jesteśmy dumni z Redy – podsumowuje Mate-
usz Richert podkreślając, że trzyma kciuki za kolejne medale 
naszych sportowców. 

W turnieju o zasięgu ponadregionalnym rozgrywanym 
23 listopada w sopockiej Hali Stulecia udział wzięło 451 
zawodników z 37 klubów z całej Polski, w tym aż 27 ka-
rateków Centrum Karate KIGAI, którzy wrócili z 12 me-
dalami i 5 czwartymi lokatami. 

W gronie tym znalazło się aż 13 przedstawicieli sekcji Reda. 
Rywalizację rozpoczęto od kategorii dzieci, w której Szymon 
Sielski uzyskał 4 miejsce w konk. kata (pokaz techniczny). 
Dorobek medalowy dubletem otworzył Franciszek Bałdyga 
srebrem w kata i brązem w kumite (walka). W swojej katego-
rii wiekowej drugi w kata był także Mateusz Gomułka.
Wśród młodzików Adam Sielski zdobył 2 miejsce w kumite 
oraz 4 w kata, a kat. kadetów wygrał Wiktor Szreder (kata). 
XIV Puchar Pomorza był imprezą rankingową pod patrona-
tem Polskiego Związku Karate Tradycyjnego, co wiązało się 
z nagrodami finansowymi dla najlepszych juniorów i senio-
rów (kobiet i mężczyzn). Trener Oskar Suchecki wywalczył 
srebro w kata oraz brąz w kumite seniorów, co dało mu rów-
nież gratyfikację 900 zł. Tradycyjnie bardzo silni okazali się 
też trenujący w Redzie przedstawiciele grupy wiekowej se-
nior plus – debiutujący po latach przerwy Marcin Kaźmirski 
(złoto w kata, 4 msc. w kumite), Paweł Gomułka (2 w kumite) 
oraz Michał Sielski (2x brąz kata / kumite).

Łączny dorobek Centrum Karate KIGAI skutkował 10 miej-
scem w klasyfikacji medalowej (pod względem łącznej liczby 
krążków – 5). Startujący w barwach klubu otrzymali koszulki 
reprezentacyjne m.in. z dotacji programu KLUB. Organiza-
torem zmagań była Pomorska Akademia Karate Tradycyjne-
go oraz Okręgowy Związek Karate Tradycyjnego w Gdańsku.
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JESTEŚ OSOBĄ BEZDOMNĄ?
ZNASZ OSOBĘ BEZDOMNĄ?

Zgłoś się do MOPS w Redzie 
ul. H. Derdowskiego 25
tel. 58 678 58 65 lub 112

Możemy uratować komuś życie

PUNKT KONSULTACYJNY 
DS. UZALEŻNIEŃ 

I PRZEMOCY DOMOWEJ

Celem działalności Punktu Konsultacyjnego jest 
diagnozowanie problemów klienta w zakresie 

przemocy domowej, uzależnień i współuzależnienia 
oraz zaplanowanie pomocy i udzielenie wsparcia dla 

osób i rodzin korzystających z jego usług.

W jakiej sprawie możesz zgłosić się do Punktu 
Konsultacyjnego??

•  jeśli czujesz gniew lub przeżywasz trudną sytuację 
•  jeśli doświadczasz przemocy i chciałbyś/chciałabyś to 

zmienić;
•  jeśli jesteś świadkiem przemocy i potrzebujesz 

wsparcia w skutecznym zatrzymaniu tego zjawiska 
oraz uruchomienia działań interwencyjnych,

•  jeśli podejrzewasz u siebie uzależnienie od alkoholu 
lub substancji psychoaktywnych;

•  gdy jesteś w związku z osobą uzależnioną od alkoholu 
lub substancji psychoaktywnych;

•  jeśli potrzebujesz pomocy w podjęciu decyzji 
dotyczącej szkodliwego wzoru picia;

•  jeśli masz wątpliwości w zakresie profilaktyki oraz 
rozwiązywania problemów uzależnień i przemocy 
domowej

•  jeśli potrzebujesz wsparcia i motywacji do podjęcia 
leczenia odwykowego.

Harmonogram pracy Punktu Konsultacyjnego ds. 
uzależnień i przeciwdziałania przemocy domowej:

•  Radca prawny w każdy poniedziałek w godzinach 
17:00-19:00

•  Specjalista ds. uzależnień w każdy wtorek w godzinach 
17:30-19:30

•  Psycholog w każdy czwartek w godzinach  
17:00-19:00

Pomoc udzielana w Punkcie Konsultacyjnym 
ds. uzależnień i przeciwdziałania przemocy domowej 

jest przeznaczona dla mieszkańców Gminy Reda 
i jest BEZPŁATNA.

Punkt Konsultacyjny w swojej działalności 
nie prowadzi terapii osób uzależnionych 

i współuzależnionych.

PUNKT KONSULTACYJNY 
ul. Łąkowa 59, 84-240 Reda

(pierwsze pomieszczenie w budynku MOSIR)

SPORTOWA 
JEDYNECZKA

„Aktywny przedszkolak” to innowacyjny projekt dar-
mowych zajęć sportowych dedykowanych dla dzieci 
z redzkich szkół i przedszkoli. Autorski program zajęć 
realizowany jest z powodzeniem przez Sportową Jedy-
neczkę i Urząd Miasta w Redzie od 3 lat. 

Obecnie uczestniczy w nim ponad 600 dzieci, które mają 
okazję w ciekawy sposób poznać różne aktywności poprzez 
gry i zabawy ruchowe. Bardzo dziękujemy wszystkim do-
tychczasowym partnerom za współpracę i zachęcamy do 
kontaktu kolejne chętne placówki oświatowe z naszego 
miasta. 
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SUPERREDZIANIE

Reda to miasto wspaniałych ludzi pełnych pasji i za-
angażowania, którzy robią rzeczy niezwykłe i swoją 
energią zarażają innych. To oni sprawiają, że to właśnie 
w Redzie rodzą się wyjątkowe projekty – bywa nawet, 
że unikatowe w skali kraju. 

To osoby, które warto poznać. Dlatego utworzyliśmy nową 
rubrykę w Biuletynie: SuperRedzianie. W tym numerze 
przedstawiamy Wam Wujka Paolo, który kocha pizzę... 
i Redę. 
Rozmawiał Juliusz Dmochowski. 

miejscu i tak poczyniliśmy pierwsze kroki w kierunku ot-
warcia punktu stacjonarnego z przestrzenią do siedzenia. 
Działaliśmy na coraz większą skalę, działalność się rozra-
stała i musieliśmy zmienić lokalizację. Dowozy wrócą, bo 
jednak działaliśmy w ten sposób przez 3 lata i nie chcemy 
teraz zostawić gości, którzy preferują zamówić pizzę na 
dowóz. Ja sam bardzo lubię zamawiać jedzenie do domu 
i wiem jakie to jest irytujące, jeśli aktualnie mamy wyłączo-
ny telefon i serwis. Ale wrócimy do tego.

Skąd nazwa Wujek Paolo?
Paolo na mnie ludzie mówili od lat i taka ksywa. Taki star-
szy Włoch wołał na mnie Paolo 15 lat temu, kiedy praco-
wałem z nim przez 3 lata. Mówił na mnie Paolo zamiast 
Paweł. Mimo, że jestem Polakiem, ludzie i tak mówili do 
mnie Paolo. „Wujek” to nadał mi MrKryha. To on mówił mi: 
„Ty jesteś wujek od pizzy, Wujek Paolo”. 

We Włoszech się Pan doszkalał?
We Włoszech to ja się doszkalałem jeżdżąc, próbując i je-
dząc. Ale największy warsztat - taki potężny - to 3 lata pracy 
z rodziną neapolitańską. Oni do tej pory są na rynku i mają 
bardzo dobre jedzenie: A Modo Mio w Sopocie i wcześniej 
w Gdyni. To była taka pierwsza kolebka prawdziwej wło-
skiej kuchni, tam uczyłem się neapolitańskiego warsztatu, 
zasad, sztuki myślenia, patrzenia na życie, jedzenia... Do 
tej pory korzystam z tego, chociaż była to bardzo droga lek-
cja, bo w tamtych czasach zarabiałem 5 zł za godzinę i też 
musiałem płacić za jedzenie. Dostałem dużo doświadcze-
nia, ale za dużą cenę.

Jak wygląda Pana przygoda z social mediami? Czy od po-
czątku miał Pan pomysł, by dzielić się swoją codziennoś-
cią na Instagramie? Odniósł Pan w przestrzeni interneto-
wej ogromny sukces.
Nie do końca. Moim planem był powrót do normalnego ży-
cia i nieposiadanie wobec nikogo żadnych zobowiązań. Ot 
tak, by żyć sobie spokojnie i nie musieć odbierać telefonów 
typu: „Jak sytuacja? Kiedy mi coś zapłacisz?”. To było takie 
główne założenie. Wiedziałem, że lubię robić pizzę i że jak 
będę siedział u siebie, bez czynszu i bez jakiś dodatkowych 
opłat, to ze spokojną głową będę sobie fajnie funkcjonował 
i będę mógł postawić na jakość. Nie chciałem przejmować 
się od początku opłatami. 

Tymczasem stał się Pan gwiazdą. Te wyniki są imponują-
ce: TikTok 300 tysięcy obserwujących, na youtubie 250 ty-
sięcy i na Instagramie prawie 50 tysięcy. Takich wyników 
może Panu zazdrościć nie jeden celebryta.
Sam jestem trochę zaskoczony, nie planowałem tego. Taka 
miła niespodzianka. Odwiedził mnie MrKryha i powiedział: 
„Stary, ty musisz nagrywać TikToki, zacznij to robić”. Zain-
spirował mnie. Zobaczyłem jak on to robi, a on mnie wspie-
rał i szczególnie na początku bardzo dużo mi pomagał. 
Zaczęliśmy od prostych rzeczy: od opowiadania wszyst-
kiego o pizzy. Ludzi bardzo zainteresowało to, co dla nas 
wydawało się oczywiste. Jak długo trzeba przypalać piec 
do pizzy? Co robimy z popiołem? Jaki jest koszt otwarcia 

Gdy zapytałem Pana czy zgodzi się Pan na wywiad, odpo-
wiedział Pan, że dla ukochanej Redy bardzo chętnie. Co 
sprawia, że Reda jest dla Pana tak ważnym miejscem?
Kiedy się tutaj przeprowadzałem, nie wszystko szło po mo-
jej myśli, borykałem się z wieloma problemami, głównie 
finansowymi. Nie wszystko szło tak, jak bym tego chciał. 
Przeprowadziłem się tutaj z myślą o stworzeniu małej piz-
zerii na dowozy i miałem wiele obaw z tym związanych. Za-
stanawiałem się jak ludzie zareagują na fakt, że pizza jest 
robiona w miejscu, które jest… garażem. Wiedziałem, że to 
nie jest złe miejsce – pomieszczenie usługowe jak każde 
inne, zaadaptowane, odbiory sanepidu są, wszystko gra. 
Ale jednak obawy były. Wraz z upływem czasu zdobyłem 
zaufanie klientów, zaprzyjaźniliśmy się z mieszkańcami 
Redy, a odbiór naszej pracy jest fantastyczny. I to właśnie 
sprawia, że mówię „ukochana Reda”. Mam ogromny senty-
ment do tego miasta. Dobrze się tu mieszka, dobrze się tu 
pracuje i przemieszcza. Nie ma przesadnych korków. Czuję 
się po prostu tutaj bardzo, bardzo szczęśliwy. 

Kto u Pana najczęściej zamawiał? Czy to Redzianie najbar-
dziej lubią włoską pizzę czy jednak większość to dowozy 
spoza Redy?
Większość zamówień było wtedy z Redy. Pojawiało się 
jednak coraz więcej głosów, że fajnie byłoby zjeść pizzę na 
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pizzerii, małej, średniej, domowej? Tego typu informacje - 
podawane w przyjazny sposób, bez oszukiwania i pajaco-
wania - spotkały się pozytywnym odbiorem. 

Jaki jest najpopularniejszy mit o pizzy?
Największy mit, który mnie też zwiódł i staram się o tym 
głośno mówić, to informacja, że pizza z pieca opalanego 
drewnem góruje i jest lepsza. Jasne, każda pizza znajdzie 
swoich miłośników, w tym przypadku szczególnie tych, 
którzy cenią sobie zapach drewna, ale zdecydowanie nie 
jest to generalna zasada. Sam byłem o tym przekonany 
i prawie byśmy nie otworzyli przez to lokalu, bo tak się 
uparłem, że ma być piec opalany drewnem. Wszystko dla-
tego, że kiedyś robiłem pizzę właśnie w takim piecu. Teraz 
mamy elektryczny piec i choć nie jest to Ferrari wśród pie-
ców, nie mam poczucia utraty jakości. Jak pierwszy raz jad-
łem z takiego pieca pizzę w innym lokalu, to powiedziałem 
„Wow! To jest pizza z tego? Przecież ona smakuje i wygląda 
jak z pieca opalanego drewnem!” Naprawdę. Teraz są takie 
piece, które tak trzymają temperaturę i tak są dogrzewane, 
że robi się praktycznie identyczna pizza jak z tego opalane-
go drewnem. Teraz ja tylko dodaję sobie nostalgii piecem 
drewnianym, ale powiem szczerze, że już nie chciałbym na 
nim pracować. Nowoczesne elektryczne piece przewyż-
szają je wygodą i komfortem użytkowania. 
Inny mit to, że we Włoszech je się pizzę z oliwą. Ja z wie-
dzą, jaką mam – ale od razu mówię, że nie jestem jakimś 
ekspertem i bazuję na swoim doświadczeniu i tym, co wi-
działem – mogę powiedzieć, że we Włoszech generalnie 
nie podaje się żadnej oliwy. Jeżeli trzeba dodać oliwy do 
pizzy, to dodaje się przed upieczeniem, żeby podkreślić jej 
soczystość i ewentualnie kapeczkę da pizzaiolo po wypie-
czeniu, ale to nie jest tak, że się ją zalewa w tej oliwie bądź 
macza. W Polsce myślę, że mit urósł przez to, że my lubimy 
zamoczyć sobie pizzę w czymś i wcześniej to był sos, a te-
raz oliwa. Włoskie lokale pracując z polskim klientem nie 
chciały oferować sosu, więc zaczęły wystawiać oliwę, przez 
co ludzie zaczęli mówić, że we Włoszech pizzę się je z oli-
wą. Owszem, daje się oliwę, ale do podkreślenia jej smaku, 
a nie do wykąpania jej. 

Czy przy robieniu pizzy, jest jakaś taka rzecz, której nie 
można pominąć, żeby dobrze ją zrobić. Czy jest jakaś ta-
jemnica robienia pizzy?
Ja wychodzę z założenia, że w pizzy nie ma żadnych tajem-
nic. Ciasto i wszystkie receptury są w internecie. Po prostu 
wiele rzeczy składa się na siebie: marketing, miejsce, czas, 
obsługa i ogólny klimat. Może 20 lat temu to trochę było 
tajemnicą, jak zrobić dobre ciasto, ale już nie dzisiaj. Nato-
miast nie da się zrobić dobrej pizzy na szybko. Ciasto musi 
swoje odleżakować i nie można tego przyspieszać. U nas 
tak często bywało na Topolowej (stary lokal), że począt-
kowo za mało tego ciasta robiłem i zaskoczyła nas rekor-
dowa sprzedaż. Wtedy odbierałem telefony i mówiłem, że 
przepraszam, że „skończyło się ciasto, bo nie przyspiesza-
my i nie dorabiamy czegoś czego nie chciałbym, żeby Pan 
zjadł. Jutro lub pojutrze robimy więcej”. Wiem, że może to 
być wkurzające, że sobie coś zaplanowałeś i chciałeś sobie 

zjeść pizzę i wiem, że klienci parę razy się na to „nadzie-
wali”. Nie da się także zastąpić dobrego produktu gorszym 
i udawać, że to jest nadal dobre. Tak działają lokale, które 
nie mają wielkich sukcesów.

A co doradziłby Pan władzom Redy z perspektywy przed-
siębiorcy?
Ciężko powiedzieć. Nie narzekam i jest mi dobrze. Zresztą 
nauczyłem się dostosowywać do wszelkich reguł i zasad, 
które obowiązują. Jak jest jakiś problem, to po prostu mu-
sisz go rozwiązać, naprawić wszystko i dostosowywać się 
do warunków gry. Bo zasady są równe dla wszystkich. Każ-
dy ma telefon czy TikToka. Każdy może nagrywać. Każdy 
ma dostęp do dobrych produktów. Co bym zmienił w Re-
dzie? Tu ogólnie jest dobrze, nie widzę większych proble-
mów. Jedyna wskazówka to więcej wydarzeń w mieście, dla 
mieszkańców i gości. Szczególnie w lecie chyba wszystkim 
nam tego potrzeba.

Jakie ma Pan plany na przyszłość?
Staram się nie planować, bo jak ja coś zaplanuję, to od razu 
muszę to zrealizować. 

A jakie ma Pan marzenia?
Marzenie już się spełniło! Jest lokal z miejscami do siedze-
nia. Czy on byłby 100 metrów większy czy mniejszy, to nie 
ma znaczenia. Goście mogą przyjść do mnie, pogadać, za-
żartować czy zrobić zdjęcie, i mogę ugościć ich na miejscu 
jak trzeba. Teraz tylko szukać innego marzenia. Trochę 
myślimy o jakimś nowym lokalu, może trochę dalej, może 
w Warszawie. Pierwszy lokal uparłem się i powiedziałem, 
że nie ma być ani w Gdyni ani w Gdańsku, tylko ma być 
w Redzie. Szukaliśmy tak długo aż znaleźliśmy. Powiedzia-
łem sobie wtedy, że nie będzie tak, że sobie tutaj urośli-
śmy - miło i przyjemnie - i nagle uciekamy gdzie indziej. 
Nie - tutaj ma być pierwszy lokal i koniec. To ma być lokal 
dla mieszkańców Redy tak, jak wcześniej dostawy. Naj-
pierw Reda, a potem reszta Polski. Najbardziej chciałbym 
mieć filię w Warszawie. Większość osób mówi, że nie lubi 
Warszawy, ale nie ja. Ja ją bardzo lubię. Mam bardzo dobre 
wspomnienia, bo mieszkałem też w Warszawie i wiem, że 
tam też czułbym się dobrze. Kto, wie - może uda się w przy-
szłym roku? To jest takie kiełkujące marzenie.

Dziękuję za rozmowę.
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60-LECIE SP 2 
IM. MAŁEGO TRÓJMIASTA 
KASZUBSKIEGO W REDZIE

Uroczystość odbyła się 29 listopada. Szkoła zosta-
ła oddana do użytku od 1 września 1964 r. jako jedna 
z dwóch w Redzie (obok SP3) tzw. „tysiąclatek”, tj. szkół 
zbudowanych pod hasłem „Tysiąc Szkół na Tysiącle-
cie Państwa Polskiego”. W pierwszym roku do szkoły 
uczęszczało 362 uczniów w 14 oddziałach. Pierwszym 
kierownikiem szkoły był Julian Kubrak, grono pedago-
giczne liczyło 16 nauczycieli. 

W kolejnych latach rosła liczba uczniów, oddziałów i na-
uczycieli. Przez dziesięciolecia „Dwójka” zmieniała swoje 
oblicze. Pod koniec lat 90. ubiegłego stulecia dobudowano 
część biurowo-przedszkolną, w roku 2013 oddano do użyt-
ku halę sportową, a w latach 2018-2019 całkowicie prze-
budowane zostało najstarsze skrzydło szkoły. Od r. szk. 
2021/2022, na bazie SP2 powstał Zespół Szkolno-Przed-
szkolny nr 2 z 10-godzinnymi oddziałami przedszkolnymi. 
W ramach przygotowań do jubileuszu, w szkole zrealizowa-
no wiele działań mających na celu poszerzenie wiedzy oraz 
podniesienie poczucia więzi i identyfikacji uczniów z własną 
placówką. Wiele klas odbyło wycieczki na terenie Redy oraz 
do Wejherowa i Rumi, co pozwoliło uczniom lepiej poznać 
patronalny rejon – Małe Trójmiasto Kaszubskie. W ramach 
ogłoszonych konkursów uczniowie wykonali wiele prac li-
terackich i plastycznych związanych ze szkołą. W konkursie 
na maskotkę szkoły wygrał projekt „Dobrego Duszka Szko-
ły”. Uczniowie klasy III b posadzili przy szkole sadzonki „Dę-
bów 60-lecia”. 

Uroczystość jubileuszowa była zwieńczeniem tych przy-
gotowań. Obchody rozpoczęła msza św., odprawiona 
w  koncelebrze pod przewodnictwem ks. proboszcza Jana 
Kowalskiego w kościele p. w. św. Antoniego Padewskiego. 
Podczas mszy poświęcony został nowy sztandar szkoły. Na 
galę jubileuszową w szkolnej hali sportowej przybyło liczne 
grono gości, w tym m. in.: Rafał Siemaszko – poseł na Sejm 
RP, przedstawiciele byłych i obecnych władz samorządo-
wych miasta z burmistrzem Mateuszem Richertem i prze-
wodniczącym Rady Miejskiej, Łukaszem Kamińskim, przed-
stawiciele Starostwa Powiatowego w Wejherowie, radni 
powiatowi i radni miasta Redy. Obok przedstawiciela Po-
morskiego Kuratora Oświaty, w uroczystości uczestniczyli 
dyrektorzy redzkich placówek oświatowych, kulturalnych 
i sportowych oraz innych instytucji, na co dzień współpra-
cujących ze szkołą.
Szczególnie ciepło powitani zostali byli nauczyciele i pra-
cownicy szkoły, a wśród nich – przedstawiciele najstar-
szych roczników pedagogów „Dwójki”: Czesława Gil, Elżbie-
ta Rezmer, Urszula Januszewska, Tadeusz Karczewski.
W trakcie uroczystości nagrody Burmistrza Miasta Redy 
dla „Nauczyciela 60-lecia”, za ponad 40-letnią pracę w SP2 
otrzymały panie: Barbara Maliszewska i Katarzyna Ren-
daszka-Miotke. Nagrodą i dyplomem dla „Pracownika 
60-lecia” uhonorowana została Krystyna Jarzembińska – 
woźna z 44-letnim stażem pracy w SP2.
W konwencji wiadomości Teleexpresu zaprezentowany zo-
stał krótki rys historyczny, a obecne działania i osiągnięcia 
szkoły ukazał film ilustrowany występami uczniów. Uroczy-
stą akademię zakończyła piosenka Czerwonych Gitar „Tak 
bardzo się starałem” w brawurowym wykonaniu nauczy-
cieli „Dwójki”. Burmistrz oraz inni goście złożyli Społeczno-
ści Szkolnej ZSP2 gratulacje z okazji Jubileuszu wraz z życze-
niami dalszego rozwoju.

Dyrektor szkoły, Iwona Nowicka podziękowała wszystkim 
gościom za uświetnienie szkolnego Jubileuszu swoją obec-
nością. Podziękowała serdecznie całemu gronu pedago-
gicznemu i pracownikom administracji i obsługi szkoły za 
przygotowanie uroczystości, a także za codzienną pracę, za 
trud wkładany w edukację i wychowanie młodzieży. „Jako 
następcy i kontynuatorzy szkolnej sztafety pokoleń, do-
kładamy starań, by zachować i umacniać pozycję „Dwójki” 
w  społeczności Redy. Budujemy szkołę nowoczesną, ot-
wartą na nowe wyzwania, dającą każdemu uczniowi możli-
wości rozwoju i osiągania sukcesów na własną miarę.”

Tekst: ZSP2, fot. R. Ostolska
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CO SŁYCHAĆ 
W PRZEDSZKOLU NR 1
Narodowe Święto Niepodległości
Obchodzone 8 listopada Narodowe Święto Niepodległości, 
było dobrą okazją do wprowadzenia najmłodszych w  te-
matykę patriotyzmu i historii Polski w sposób przystępny 
i angażujący. Dzieci wzięły udział w rozmowie o Polsce – jej 
położeniu geograficznym oraz historii. Ponadto zapoznały 
się z symbolami narodowymi tj. flaga, godło i hymn. W tym 
dniu nie zabrakło również zabaw ruchowych – „Wędrówek 
po Polsce” nawiązujących tematycznie do różnych regio-
nów naszego kraju oraz recytacji wiersza „Kto Ty jesteś? Po-
lak mały” W. Bełzy. Ponadto przedszkolaki w ramach dzia-
łalności plastycznej wykonały flagę narodową i kotylion, 
które zabrały ze sobą do domu. Podobnie jak w ubiegłym 
roku placówka przystąpiła do akcji „Szkoła do Hymnu”.

Tekst: Aneta Kaczmarek
Mądre bajki na jesienną szarugę 
Grupa „Sówki” przez cały październik realizowała innowa-
cję czytelniczą „Mądre bajki na jesienną szarugę - rozczy-
tane starszaki”. Główną motywacją do stworzenia takiej 
innowacji było zainteresowanie czytaniem przedszkolaków 
i rozpowszechnianie za pomocą literatury wartości mo-
ralnych. Ogromne podziękowania należą się również dla 
Mateusza Richert – Burmistrza Redy, wiceburmistrz Janiny 
Żerańskiej, Emili Sawickiej-Lieder – radnej Miasta Redy oraz 
Kornelii Supińskiej – radnej Miasta Redy, którzy podjęli wy-
zwanie i aktywnie włączyli się w akcję „Wtorki z urzędni-
kiem”. W każdy wtorek miesiąca byli gośćmi naszego przed-
szkola i czytali starszakom ciekawe i pouczające bajki. 

Tekst: Monika Dobrosielska

Centrum Nauki Experyment w Gdyni
Wycieczki przedszkolne to beztroski czas spędzony na 
wspólnej zabawie, na odkrywaniu świata poprzez doświad-
czenia, ale również czas integracji dla grupy. Tym razem 
dwie najstarsze grupy wybrały się 20 listopada na wyciecz-
kę badawczą do Centrum Nauki Eksperyment w Gdyni. 
Dzieci miały okazję zobaczyć ciekawie wykonane wystawy, 
poznać abstrakcję, sprawdzić jak wygląda i funkcjonuje 
ludzkie ciało czy zaciekawić się prawami fizyki. Uśmiech na 
ich twarzach mówi sam za siebie, wycieczkę możemy uznać 
za bardzo udaną. 

Tekst: Katarzyna Nowaszczuk

Dzień Dyni
Dzień Dyni obchodziliśmy 31 października. Była to okazja 
do świetnej zabawy, ale przede wszystkim wartościowa 
lekcja. Przedszkolaki uczyły się pracy w grupie, zdobywa-
ły nową wiedzę na temat przyrody, a także rozwijały krea-
tywność. Dowiedziały się, jak rośnie dynia, jakie ma kolory 
i jak można ją wykorzystać w kuchni. Wysłuchały opowieści 
o  tym, jak to warzywo wykorzystywane było w  dawnych 
czasach i jak stało się symbolem jesieni. Ponadto wzięły 
udział w szeregu „dyniowych” konkurencji i zabaw rucho-
wych, a w porze obiadowej skosztowały pysznej, dyniowej 
zupy. Następnie dzieci zamieniły się w artystów i wykorzy-
stując różnorodny materiał plastyczny wykonały własne 
dynie, które stały się częścią przedszkolnej wystawy. Dzień 
ten został zwieńczony pamiątkowymi zdjęciami w specjal-
nie na tą okazję przygotowanej fotobudce.

Tekst: Aneta Kaczmarek

CO SŁYCHAĆ 
W PRZEDSZKOLU NR 2
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CO SŁYCHAĆ W ZSP 1

Dzień Niepodległości
Cały tydzień poprzedzający to wyjątkowe święto dzieci po-
znawały historię Polski, naszą kulturę, sztukę i ciekawostki 
o naszym kraju. Utrwalały również znajomość symboli na-
rodowych. Dnia 12 listopada wszystkie grupy przedszkol-
ne zebrały się w sali gimnastycznej, aby uczcić Dzień Nie-
podległości krótkim występem i wspólnym odśpiewaniem 
hymnu. 

Tekst i fot.: Joanna Kaciuba

Narodowe Święto Niepodległości w SP4
Uczniowie szkoły obejrzeli przedstawienie upamiętniają-
ce 106. rocznicę odzyskania niepodległości przez Polskę. 
W jesienny nastrój tamtych wydarzeń wprowadzili słucha-
czy uczniowie: M. Socha, która pięknie zagrała na pianinie 
walca F. Chopina oraz N. Olender, która przygotowała pre-
zentację multimedialną, a także J. Dawidowski i Z. Dzienisz, 
którzy mistrzowsko zagrali na akordeonach „Warszawian-

Uczniowie klasy 3b i 3c na warsztatach 
i lekcji muzealnej w wejherowskim muzeum
23 października klasa 3b i 3e wybrała się na lekcję muze-
alną oraz warsztaty plastyczne do Muzeum Piśmiennictwa 
i Muzyki Kaszubsko-Pomorskiej w Wejherowie. Uczniowie 
zwiedzili: Książnicę prof. G. Labudy – jedną z najlepszych 
wystaw w Polsce wyróżnioną przez Ministerstwo Kultury, 
uczestniczyli w warsztatach zdobienia toreb oraz poznali 
historię i obyczaje Kaszubów. Miłą atrakcją na zakończenie 
wycieczki były zabawy na placu zabaw na świeżym powie-
trzu, spacer oraz odpoczynek w pięknej jesiennej aurze 
Parku im. Aleksandra Majkowskiego w Wejherowie. 

Tekst: M. Nejman, fot.: E. Bobrowska

 Dzień Postaci z Bajek
5 listopada został zorganizowany Dzień Postaci z Bajek. 
Były gry i zabawy oraz zgadywanki na temat bajek J. Ch. 
Andersena. Rodzice przygotowali dla dzieci poczęstunek. 
Przedszkolakom bardzo spodobał się ten dzień i będą go 
długo wspominać. 

Tekst: Joanna Kaciuba, fot.: Grażyna Pol

kę’’. Chór pod kierunkiem p. B. Tańskiej zaśpiewał, chwyta-
jące za serce, patriotyczne piosenki. Wzruszenie malowało 
się na twarzach słuchaczy, gdy oglądali taniec z flagami 
opracowany przez panie E. Bobrowską i M. Malek. Napisy 
wykonała pani J. Roman. Scenariusz przedstawienia napi-
sała i całość wyreżyserowała pani M. Malek. Było patrio-
tycznie i podniośle. 

Tekst: M. Malek, fot.: E.Miotke
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Wspieramy Dzieciństwo bez Przemocy
W listopadzie szkoła wzięła udział w trwającej od 8 paździer-
nika do 19 listopada b.r. ogólnopolskiej kampanii Dzieciń-
stwo bez Przemocy. Celem tej kampanii było przeciwdzia-
łanie przemocy wobec dzieci w Polsce, w tym: wspieranie 
ludzi w reagowaniu na przemoc wobec dzieci, promowanie 
idei uważnego rodzicielstwa, propagowanie systemowych 
rozwiązań na rzecz ochrony dzieci przed krzywdzeniem. 
W ramach tej kampanii zrealizowaliśmy w szkole następu-
jące zdania: warsztaty na temat tolerancji w kilku klasach 
IV-VI oraz warsztaty na temat przemocy w trzech klasach 
piątych. Rozmawialiśmy m.in. o tym, czym jest przemoc, jak 
można ją zauważyć, jakie symptomy powinny nas zaniepo-
koić i jak reagować.

Tekst, fot.: Ewa Rój

Posadziliśmy Dęby 60-lecia
Z okazji 60-lecia istnienia SP 2 w Redzie, uczniowie klasy 
3b, pod okiem i z pomocą ks. Macieja Stodolskiego i swoich 
wychowawczyń, posadzili 12 dębów wokół Szkoły. Każda 
sadzonka została opatrzona tabliczką z imionami dzieci, 
które je posadziły. Uczniowie zobowiązali się do dbania 
o drzewka do końca swojej edukacji w naszej szkole. Pro-
jekt uczy dzieci odpowiedzialności, współpracy w zespole 
i wytrwałości. Uzmysławia kolejnym pokoleniom, jak ważne 
jest dbanie o środowisko i naszą planetę. Nauczyciele też 
mają swoje drzewka, o które będą dbać wspólnie z pracow-
nikami Szkoły.

Tekst i fot.: Anna Romanowska-Dyba
Joanna Słuszewska-Grychta

Turniej integracyjny dla klas IV
Na początku listopada odbył się Turniej Integracyjny dla 
klas IV – wydarzenie, które stało się już nieodłączną trady-
cją naszej społeczności. Symbolizuje ono wejście uczniów 
klas czwartych w grono starszych klas i pozwala im lepiej 
poznać się oraz zintegrować w przyjaznej atmosferze. 
Uczniowie czterech klas czwartych wzięli udział w różno-
rodnych konkurencjach – sprawnościowych, tanecznych, 
matematycznych oraz zadaniach związanych z udzielaniem 
pierwszej pomocy. Wszystkie one wymagały kreatywności, 
umiejętności szukania różnych rozwiązań i współdziałania 
w zespole. 

Tekst i fot.: Róża Ostolska

III miejsce dziewcząt w finałach wojewódzkich 
w tenisie stołowym
Drużyna dziewcząt w składzie: Weronika Maciejczyk i Na-
tasha Schauer, po wygraniu miejskich zawodów reprezen-
towały Redę w rozgrywkach powiatowych, a następnie 
w półfinale i – ostatecznie – w finale wojewódzkim Igrzysk 
Młodzieży Szkolnej Województwa Pomorskiego w tenisie 
stołowym. Zaprezentowały bardzo wysoki poziom gry za-
równo indywidualnie, jak w deblu, dzięki czemu zdobyły 
bardzo wysokie, III miejsce. 

Tekst i fot.: Wiesław Ziętkowski

CO SŁYCHAĆ W ZSP 2
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Tydzień Profilaktyki
Tydzień Profilaktyki pod hasłem: SZKODA ŻYCIA NA HEJT 
odbył się w dniach 4-8 listopada. Profilaktyka związana z 
hejtem i cyberprzemocą realizowana była już w różnych 
odsłonach: pogadanek, warsztatów, spotkań z policjantem. 
W obecnym roku postanowiliśmy potraktować ten poważ-
ny temat w sposób humorystyczny, dlatego też zadaniem 
każdej klasy było przygotowanie żartobliwego mema na 
temat hejtu, w formie elektronicznej lub w postaci pracy 
plastycznej. Z prac powstała prezentacja, którą można było 
obejrzeć na szkolnych telebimach. Nasze inicjatywy wpisu-
ją się w kampanię „Dzieciństwo bez przemocy”, do której 
przystąpił Urząd Miasta Redy. Być może nie uda nam się 
w pełni zniwelować tego zjawiska, ale będziemy pracować 
nad zapobieganiem hejtowi poprzez edukację naszych ucz-
niów i zachętę do rozmów o problemach, aby osiągnąć za-
mierzony efekt. 

 Tekst i fot.: Izabela Jarzębska-Pawłowska

Święto Patrona Szkoły – Stefana Żeromskiego
W tym roku po raz pierwszy obchodziliśmy to święto 20 
listopada – w rocznicę śmierci pisarza. Tego dnia odbyło 
się wręczenie nagród i dyplomów zwycięskim klasom oraz 
uczniom z najlepszymi wynikami za testy o wiedzy nt. ży-
cia i twórczości pisarza. Nagrody w konkursie ufundowała 

Dofinansowanie na międzynarodowy projekt
Szkoła Podstawowa nr 3 im. Stefana Żeromskiego w Redzie 
otrzymała dofinansowanie z Funduszy Europejskich dla 
Rozwoju Społecznego w kwocie 151 596,76 zł, z czego 82,5% 
środków budżetu europejskiego i 17,5% środków budżetu 
krajowego. Wspólnie ze szkołami z Niemiec, Włoch i Buł-
garii będzie realizowany projekt pod tytułem „Budujemy 
mosty, które łączą”. 
Projekt rozwijający edukację cyfrową i językową zapewni 
uczniom szanse na zdobycie umiejętności niezbędnych do 
funkcjonowania w dzisiejszym społeczeństwie opartym na 
technologii, co jest kluczowe dla ich sukcesu zawodowego. 
Poznanie lepiej historii, struktur UE i wymiana dobrych 
praktyk wpłynie na budowanie świadomości obywatel-
skiej. Działania projektowe koordynują Mariola Szreder, Mi-
rosława Niewiadomska, Estera Miotk, Katarzyna Jungiewicz 
i Marcin Brunka. 
Wymiana międzynarodowa ma na celu kształtowanie umie-
jętności kluczowych, obejmujących trzy filary: język obcy – 
nabywanie i pogłębianie znajomości języków obcych, myśl 
europejska – pogłębienie wiedzy o przeszłości i przyszłości 
Europy i UE (demokracja, kultura, zaangażowanie społecz-
ne) oraz edukacja cyfrowa – rozwijanie, poszerzanie i stoso-
wanie w praktyce wiedzy i kompetencji cyfrowych. 

 Tekst i fot.: SP3

CO SŁYCHAĆ W SP 3 Rada Rodziców. Za przygotowanie Święta Patrona Szkoły 
odpowiedzialne były panie: Teresa Dopke, Anna Galiń-Ta-
tara, Izabela Jarzębska-Pawłowska oraz Mirosława Wrób-
lewska.

 Tekst: Teresa Dopke, fot.: Maria Szymoniak
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Obchody Dnia Niepodległości
9 listopada cała społeczność szkolna przyszła ubrana na 
galowo, zdobiąc swoje stroje samodzielnie przygotowany-
mi kotylionami lub serduszkami w barwach narodowych. 
Świętowaliśmy 106 rocznicę odzyskania niepodległości 
w naszym kraju. Uczniowie klas piątych pod przewodni-
ctwem wychowawców wystąpili podczas przygotowanego 
przez siebie apelu. Wszyscy zebrani śpiewali patriotyczne 
piosenki, a równo o godzinie 11.11 wspólnie odśpiewali-
śmy nasz hymn narodowy. Poczet sztandarowy z redzkiej 
Szóstki reprezentował naszą społeczność podczas miej-
skich obchodów Dnia Niepodległości.

Tekst: aKa

II Miejski Festiwal Walta Disneya
21 listopada 2024 roku w Szkole Podstawowej nr 5 w Redzie 
odbył się długo wyczekiwany Drugi Miejski Festiwal Walta 
Disneya. Wydarzenie zgromadziło uczniów, nauczycieli, ro-
dziców oraz mieszkańców Redy, którzy wspólnie zanurzyli 
się w magiczny świat muzyki z ulubionych bajek i musicali.
Głównym celem konkursu była integracja uczniów, promo-
cja pasji muzycznych oraz uczczenie dziedzictwa Walta Dis-
neya. Na scenie zaprezentowało się kilkudziesięciu uczest-
ników - uczniów z różnych szkół naszego miasta. Każdy 
występ, wykonany z wielkim zaangażowaniem i pasją, 
wzruszał, bawił i przenosił publiczność w bajkowy świat. 
Wybór laureatów był nie lada wyzwaniem. Jury, w  skład 
którego weszli Przewodnicząca Pani Marzena Jodłowska 
– zasłużona dla miasta oraz twórczyni redzkiego teatru – 
oraz przedstawiciele lokalnej społeczności artystycznej, 
absolwenci szkoły Dominika Czapp i Krzysztof Kreft, dłu-
go obradowało, aby wyłonić zwycięzców w dwóch katego-
riach.
Nagrody, ufundowane przez Urząd Miasta w Redzie, sta-
nowiły doskonałe zwieńczenie tego wyjątkowego wyda-
rzenia. Ogromne podziękowania składamy również Ra-
dzie Rodziców, która sponsorowała słodką kawiarenkę dla 
uczestników i ich opiekunów, oraz uczniom Samorządu 
Uczniowskiego za nieocenioną pomoc i zaangażowanie 
w przygotowania. Dzięki ich wsparciu atmosfera festiwalu 
była jeszcze bardziej wyjątkowa!

A oto wyniki:
Klasy 1-3
I miejsce Maria Mielniczuk (SP Tony Halik)
II miejsce Emilia Małaszewska (SP 3)
III miejsce Katarzyna Benkowska (SP 5)
Wyróżnienie: Amelia Funk, Jadwiga Lisiecka.
Klasy 4-8
I miejsce Antonia Woźniak (ZSP nr 1)
II miejsce Julia Stenzel
III miejsce Malina Łągiewczyk, Gabriela Sieczka (SP Tony 
Halik)
Wyróżnienie: Zuzanna Chojnacka, Ksawery Karda, Maciej 
Pioch.
ORGANIZATORZY: Joanna Samorajczyk, Agnieszka Naczk, 
Magdalena Gurzęda, Anna Chojnacka.

CO SŁYCHAĆ W SP 5

Koncert jesienny
Koncert odbył się 28 listopada. Od ponad dwudziestu lat 
przyjaciele szkoły, rodzice ale również absolwenci w ostat-
ni czwartek listopada spotykają się wieczorową porą, żeby 
przy pysznym cieście oraz kawie lub herbacie wysłuchać 
poezji i piosenek prezentowanych przez szóstkową mło-
dzież. Pyszne ciasta przygotowali Rodzice uczniów szko-
ły, pomogła również Rada Rodziców oraz sami uczniowie. 
Słodkości można było kupić za symboliczną złotówkę, 
a zebrane fundusze zostaną przekazane na potrzeby Po-
morskiego Hospicjum dla dzieci w Gdańsku. Już teraz spo-
łeczność Szkoły Podstawowej nr 6 serdecznie zaprasza na 
koncert przyszłoroczny. Warto zapamiętać: ostatni czwar-
tek listopada. Bądźcie z nami za rok! Zapraszamy już dziś. 

Tekst i fot.: SP 6
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RAZEM CHRONIMY ŚRODOWISKO!
MATERIAŁ OPRACOWANY PRZEZ KOMUNALNY ZWIĄZEK GMIN „DOLINA REDY I CHYLONKI”  
UL. KONWALIOWA 1, 81-651 GDYNIA    WWW.KZG.PL   SEKRETARIAT@KZG.PL    TEL.: 58 624 66 11  

NASI
PARTNERZY

N O W Y F I L M K   OMUNALNEGO ZW IĄZKU
G M I N „ D O L I N A R E DY I C H Y L O N K I ”

NASZE 
PIĘKNO
Obszar Komunalnego Związku Gmin „Dolina Redy                       
i Chylonki” to wyjątkowe miejsce na mapie Pomorza. 
Położony na Kaszubach, łączy tereny zurbanizowanych 
gmin takich jak: Gdynia, Sopot, Rumia, Reda, Wejherowo 
oraz obszarów gmin wiejskich: Szemud, Wejherowo                    
i Kosakowo. , rozciągające się wzdłuż pradolin Tereny te
rzek Redy i Chylonki, są pełne naturalnych bogactw                     
–  od malowniczych kli fów i  wydm, przez parki 
krajobrazowe, po rezerwaty przyrody i obszary chronione, 
których niezwykła różnorodność przyciąga mieszkańców i 
turystów, zapewniając  szczególne warunki życia.

R   –    EZERWATY NADMORSKIE SPOTKANIE LĄDU I MORZA
Na wybrzeżu Gdyni znajduje się rezerwat Kępa 
Redłowska, gdzie wysokie klify i surowa linia brzegowa 
ukazują, jak siła morza wpływa na geograficzny kształt 
tego obszaru. Charakterystyczne urwiska nieustannie 
cofają się pod wpływem fal, tworząc imponujące 
krajobrazy, przyciągając turystów oraz przyrodników. 
Niedaleko Kępy Redłowskiej znajdują się Mechelinki, a 
także mierzeja Rewska, stanowiąca naturalne siedlisko 
wielu gatunków ptaków chętnie odwiedzających te 
nadmorskie tereny. 

W       RODY I PRZYRODA W DOLINIE RZEKI EDY
Rzeka Reda, płynąca przez tereny kilku gmin Związku, to 
nie tylko malowniczy element krajobrazu, ale też miejsce, 
gdzie rozwijają się cenne ekosystemy. 

T  P  K  –    RÓJMIEJSKI ARK RAJOBRAZOWY ZIELEŃ W SERCU METROPOLII
Trójmiejski Park Krajobrazowy to miejsce, w którym natura i urbanistyka są 
niemal ze sobą splecione. Park oferuje mieszkańcom możliwość 
odpoczynku w otoczeniu zieleni, a jednocześnie jest miejscem chroniącym 
cenne siedliska roślin i zwierząt. Znajdujący się tu rezerwat „Łęg nad 
Swelinią” ochrania unikalne lasy łęgowe, gdzie spotkać można wiele 
gatunków roślin, z których sześć objętych jest ścisłą ochroną. Wyjątkowym 
miejscem jest również Kalwaria Wejherowska, która łączy w sobie zarówno 
wartości przyrodnicze, jak i historyczne oraz Góra Markowcowa w Rumii 
skąd podziwiać można panoramę miasta i otaczających ją lasów.

B       OGACTWA NATURALNE NA OBSZARACH WIEJSKICH I MIEJSKICH
Gminy takie jak Szemud dbają o zachowanie bioróżnorodności, czego 
przykładem jest m.in. użytek ekologiczny „Śmieszka w Bojanie”, gdzie 
chroniona jest kolonia lęgowa mewy śmieszki. Z kolei „Kokoryczkowe 
Zbocze” w sercu Sopotu to przekształcony przez człowieka wąwóz, który 
obecnie stanowi miejsce ochrony przyrody i daje mieszkańcom dostęp                   
do uroków lokalnej przyrody na wyciągnięcie ręki.

Wokół  jest miejsc zachwycających przyrodniczą różnorodnością                            mnóstwo
i pięknem - od majestatycznych lasów Puszczy Darżlubskiej, po spokojne 
wody Rezerwatu Pełcznica i górskie potoki Trójmiejskiego Parku 
Krajobrazowego. To nasze wspólne dziedzictwo, przypominające                         
o głębokiej więzi z naturą, która nas otacza i  zobowiązuje do świadomej                  
i odpowiedzialnej ochrony  nas dla przyszłych pokoleń.przez

Serdecznie zapraszamy do obejrzenia filmu „Uwaga Zmiana 
Klimatu!” cz. IV „Nasze Piękno” na stronie  www.kzg.pl! 

T o  o b o w i ą z k a  p o z y c j a  d l a  w s z y s t k i c h 
mie szk a ńcó w nas zych  gmin ,  uk a zują ca 
malownicze krajobrazy tego regionu!

Jej ujście znajduje się w rezerwacie Beka, w którym chronione są 
słonolubne łąki i lęgowiska, będące domem dla blisko 200 różnych 
gatunków ptaków. Warto wspomnieć również o malowniczo 
położonym Jeziorze Orle, które oprócz swojej rekreacyjnej funkcji, 
jest miejscem ochrony torfowisk, które są nie tylko ważnym 
elementem ekosystemu,  ale  także  cennym zasobem 
hydrologicznym.

201

24 • REDA.pl • Miejski Biuletyn Informacyjny


